
صحبت هاي وزير 
سعيد احمديان

    گزارش
ورزش درب�اره 
تحم�ل ش�رايط 
سخت کشور توسط ورزش�کاران، با واکنش 
قهرمانان و مدال آوران روبه رو ش�ده اس�ت.
 پس لرزه هاي شرايط س��خت اقتصادي کشور به 
ورزش هم رس��يده، وزير ورزش مصاحبه مي کند 
و از ورزشکاران مي خواهد وضعيت حساس کشور 
را درک کنند و مانند مردم  فش��ار را تحمل کنند. 
صحبت هاي مسعود سلطاني فر، اگرچه در ظاهر 
با توجه به شرايط کشور ايرادي به آن وارد نيست، 
اما وقتي سياس��ت هاي دوگان��ه ورزش در بخش 
هزينه ها برملا مي شود، کمتر کسي به وزير ورزش 
حق مي دهد که اينطور ورزشکاران را مخاطب قرار 
دهد، به خصوص   مي بينند که وزارت ورزش براي 
فوتبال ابايي از دادن پاداش ميليون دلاري، آن هم 
در اين اوضاع س��خت ندارد، اما مديران آن وقتي 
مي خواهند به رشته هاي منها ی  فوتبالي برسند و 
براي قهرمانان و مدال آوران المپيکي هزينه کنند، 
پاي رياضت اقتصادي را پيش مي کشند و دست 

خالي آنها را راهي خانه هايشان مي کنند! 
همي��ن اس��ت ک��ه صحبت ه��اي وزي��ر ورزش 
واکنش هاي منفي زي��ادي را در بين اهالي ورزش 
به همراه داشت و خيلي ها بابت چنين توصيه اي که 
با سياست هاي اجرايي و تبعيض آميز وزارت ورزش 

همخواني ندارد، از سلطاني فر انتقاد کرده اند.
     معاون هم نسخه وزير را پيچيد!

شنبه بود که مسعود سلطاني فر در صحبت هايي 

بحث برانگي��ز، ورزش��کاران را به تحمل ش��رايط 
اقتصادي کش��ور دعوت کرد و گفت: »در شرايط 
کنونی و با توجه به مش��کلات اقتصادی که برای 
مردم به وجود آمده، فش��ار زيادی را به مردم وارد 
کرده است، به همين دليل، ورزشکاران هم بايد اين 

فشار اقتصادی را مانند مردم تحمل کنند.«
ديروز هم محمدرضا داورزني، معاون فني و قهرماني 
وزارت ورزش با اشاره به اين شرايط، از در نصيحت 
براي ورزشکاران وارد شد و به نوعي صحبت هاي 
سلطاني فر را تکرار کرد: »وضعيت فعلی به گونه ای 
است که نياز به همدلی و انسجام بيشتری داريم و 
همه بايد اين فشارها را تحمل کنيم. نمی شود که 
مردم تمام اين فشارها را تحمل کنند و اقشار ديگر 
بگويند که به ما ارتباطی ندارد. اينجا بحث فرد يا نفر 
خاصی نيست. ما که در اين کشور زندگی می کنيم، 
همه بايد با اتحاد و همدلی از اين بزنگای تاريخی 
عبور کنيم.« توصيه داورزني در شرايطي است که 
وي يک ماه پيش و در وضعيت سخت دلاري کشور 
با چمدان يک ميليون دلاري به امارات رفت و بابت 
پيروزي شاگردان کي روش مقابل تيم هاي نه چندان 
مطرح، پاداشي پنج برابر پاداش مدال طلاي المپيک 

به هر ملي پوش فوتبال اهدا کرد!
     مسئولان حقوق نجومي طلبکار شده اند

 صحبت هاي س��لطاني فر و معاونش ب��ا واکنش 
شديد ورزش��کاران منهاي فوتبالي روبه رو شده، 
نه از اين جهت که آنها قائل به تحمل اين شرايط 
نيس��تند، بلکه که آنها همواره در مقاطع مختلف 
کشور نش��ان داده اند که پاي آرمان هاي انقلاب و 

مقابل توطئه ها ايس��تاده اند و در شرايط تحريم و 
جنگ به خوبي امتحان شان را پس داده اند و امروز 
هم کمتر قهرماني است که نسبت به عدم تحمل اين 

وضعيت انتقادي داشته باشد.
انتقاد منهاي فوتبالي ها به سياس��ت هاي دوگانه 
وزارت ورزش است. آنها معتقدند که بيشتر قهرمانان 
و ملي پوشان مدال آور همواره چه در شرايط خوب 
و چه شرايط سخت کشور با سخت ترين و کمترين 
حمايت ها روبه رو بوده اند. عليرضا کريمي يکي از اين 
قهرمانان است که نسبت به توصيه وزير انتقاد دارد. 
کريمي ديروز به خبرگزاري ايسنا گفت: »90درصد 
کشتی گيران از قشر ضعيف جامعه هستند و مثل 
بيشتر مردم مشکلات اقتصادی و گرانی شديد را 
لمس می کنند و زير بار فشار هستند. پدر من ۲۵ 
سال کارگری کرده و الان زير ۳ ميليون تومان در ماه 
حقوق بازنشستگی می گيرد. خدا رو شکر می کنم 
هميشه با آبرو زندگی کرديم و مشکلی نداشتيم، 
اما آيا مسئولی که ما را به تحمل سختی راهنمايی 

می کند، می تواند با اين حقوق زندگی کند؟«
کريمي معتقد است مديراني مانند وزير ورزش که 
حقوق نجومي مي گيرن��د، نبايد طلبکارانه حرف 
بزنند: » هر وقت از حق کشتی و رسيدگی و توجه 
مسئولان حرف زديم، گفتند مشکل داريم. الان هم 
می گويند ورزشکاران شرايط سخت را تحمل کنند 
و حرفی نزنند. صدای ما هم که به جايی نمی رسد 
و فقط بايد تحمل کنيم. مس��ئولان با حقوق های 
نجومی در اين شرايط ديگر طلبکار نباشند و فکری 
به حال مردم کنند. ما ورزشکاريم و کشتی گيران 

هميشه از دل جامعه و پايين شهر بيرون آمده اند. 
اينکه حق مان را بخواهيم و بگويند چطور جرئت 

می کنيد و اين حرف را می زنيد، درست نيست.«
     نگاه تفريحي به المپيکي ها ممنوع

توصيه وزارت ورزش به ورزش��کاران به  ش��رايط 
اقتصادي سخت کشور در حالی است که فوتبالي ها 
از اين رياضت مستثنا هستند، نمونه آن هم پاداش 
يک ميليون دلاري وزارت به فوتبالي ها در جريان 
جام ملت ها بود. مسابقاتي که بدون هيچ دستاوردي 
براي فوتبال ايران به پايان رسيد. اين سياست دوگانه 
وزارت در شرايطي اس��ت که وقتي پاي المپيک و 
بازي هاي آسيايي به ميان مي آيد، مديران وزارت از 
منهاي فوتبالي ها انتظار بيشترين موفقيت و مدال را 

آن هم با کمترين توجه  و حمايت ها دارند.
منصور برزگر، عضو ش��وراي فني کش��تي آزاد 
فدراسيون کشتي ديروز نسبت به اين سياست 
وزارت انتق��اد و ب��ه خبرگزاري تس��نيم گفت: 
»کش��تی، وزنه برداری و تکوان��دو می توانند در 
المپيک ب��رای ما مدال بگيرند. به اين رش��ته ها 
تفريح��ی ن��گاه نکنند. ت��ا س��ال  ۲01۲ فکر 
می کردند کشتی از المپيک حذف می شود، اما با 
برنامه ريزی صورت گرفته، ديديد که دنيا کشتی 
را دوست دارد. امروز امريکايی ها از چهار سالگی 
به بچه های شان کشتی آموزش می دهند. روس ها 
پوتين را سر تمرين ش��ان می بينند، اما وضع ما 
خيلی به هم ريخته است و کسی به فکر کشتی 
و مدال نيست. تمام مسئولان کلاهشان را سفت 

چسبيده اند که نکند فردا تغييرشان دهند.«

رياضتاقتصاديفقطبرايمدالآوران!
درک ش��رايط اقتصادی کشور وظيفه ای اس��ت به گردن همه و آحاد 
جامعه بايد با درک اين ش��رايط، دين خود را به ايران ادا کنند. ورزش 
با توجه به جامعه آماری بالايی که دارد از جمله حوزه هايی اس��ت که 
در اين برهه حساس می تواند نقش مهمی را ايفا کند. به همين خاطر 
انتظار می رود مس��ئولان ارشد ورزش کش��ور در اين مسئله پيشقدم 
شوند و مسئوليت شان را بهتر از سايرين انجام دهند. متأسفانه اين بار 
نيز مسئولان ارشد دست از نگاه های تبعيض آميز خود برنداشتند و با 
نمک پاشيدن بر زخم ورزش��کاران، مدال آوران را به رياضت اقتصادی 
دعوت کردند، در حالی که پول های هنگفت به س��مت فوتبال سرازير 
می شود و جالب اينکه آقايان به جای آنکه جلوی اين سرازيری را بگيرند 

از ورزشکاران ساير رشته ها می خواهند شرايط سخت را تحمل کنند!
اوضاع معيش��تی برای خيلی ها سخت شده و ورزش��کاران هم از اين 
قاعده مستثنا نيس��تند. در اين بين اهالی ورزش همچنان برای تکرار 
درخشش های گذشته تلاش می کنند. با اين تفاوت که در اوضاع کنونی 
پرحاشيه ترين رشته ورزشی کش��ور که اتفاقاً بازده زيادی هم در اين 
سال ها نداشته، کماکان با هزينه های ميلياردی می چرخد و کسی هم 
انگار حواسش نيس��ت. هنوز داغ پاداش ميلياردی که نصيب تيم ملی 
فوتبال شد از خاطر ورزشکاران منهای فوتبالی نرفته است؛ بازيکنان تيم 
کی روش و البته همه کادر فنی و اطرافيان تيم ملی، به خاطر شکست 

يمن و ويتنام پاداش دلاری گرفتند! 
جالب اينکه اين پ��اداش با مس��اعدت وزارت ورزش و از طريق معاون 
وزير به دس��ت اعضای تيم ملی رس��يد. اين در حالی است که همين 
وزارتخانه در قبال ساير ورزش��کارانش رفتاری کاملًا متناقض از خود 

نشان می دهد. 
واکنش های تند از سوی برخی چهره های شناخته شده ورزشی قابل 
پيش بينی بود؛ واکنش هايی که با توجه به اظهارات وزير ورزش انتظارش 
را داشتيم. بحث تبعيض بين فوتبال و ساير رشته ها به هيچ وجه موضوع 
جديدی نيس��ت و مطرح کردن آن تازگ��ی ندارد، ام��ا صحبت های  
سلطانی فر و درخواست او از ورزشکاران مبنی بر تحمل شرايط اقتصادی 
يک بار ديگر داغ دل همه را تازه کرد. مدال آوران ايرانی به شرايط سخت 
عادت کرده اند؛ نداش��تن زمين تمرين، پرداخ��ت هزينه ها از جيب، 
تأمين نبودن معيشت زندگی، آينده نامعلوم و کمبودهای بسياری که 
ذکر همه آنها در اين مطلب نمی گنجد. با وجود اين، نتايج درخش��ان 
ورزش کشور در چهار دهه اخير و پيشرفت رشته های مختلف در کسب 
مدال های رنگارنگ در تورنمنت های معتبر حاکی از اين است که هيچ 
کمبود و تبعيضی نمی تواند مانع از درخشش مدال آوران ايرانی شود. 
تحقق حداقلی انتظارات و برآورده شدن نيازهای اوليه خواسته زيادی 
در ورزش قهرمانی محسوب نمی شود، به ويژه که فوتبال پرهياهو سالانه 

ميلياردها تومان خرج روی دست کشور می گذارد. 
به نظر می رسد اين روزها مسئولان ورزش به جای آنکه فکری به حال 
سوءمديريت های خود کنند، س��عی دارند کم کاری ها و تصميم های 
نادرست شان را به گردن ورزشکاران بيندازند. کافی است به هزينه های 
يکی از دو تيم پرطرفدار کش��ور که متولی آنها وزارت ورزش اس��ت، 
نگاهی بيندازيد. با در نظر گرفتن رقم قرارداد بازيکنان سرخابی و حتی 
پاداش های بی ضابطه ای که به ملی پوش��ان فوتب��ال تعلق گرفته، اين 
سؤال مطرح می شود که چرا هيچ کس به فوتبالی ها توصيه نمی کند 
که اوضاع کش��ور و مردم را درک کنند؟! مگر نه اينکه فوتبالی ها خود 
را هميش��ه و در همه حوزه ها مدعی می دانند، پس چرا حالا که وقت 
عمل رسيده و اقتصاد کشور حال خوبی ندارد، خبری از همکاری اهالی 

فوتبال نيست؟ 
بودجه کل رشته های المپيکی و مدال آور کمتر از خرج يک تيم ليگ 
برتری فوتبال است، اما مثل هميشه آقايان از ورزشکارانی که برايمان در 
رويدادهای مهمی چون بازی های آسيايی و المپيک آبروداری می کنند، 
تقاضای همکاری دارند. ريخت و پاش ها ب��رای فوتبال و صرفه جويی 
برای مدال آوران! اين همان سياستی است که مسئولان ارشد در پيش 
گرفته اند، به اين ترتيب نه تنها تبعيض ها کمتر نخواهد شد، بلکه از اين 
پس فوتبالی های هميشه طلبکار حق به جانب تر از هميشه بيشترين 

سهم ورزش را به جيب خواهند زد. 

شیوا نوروزی

ورزشکارانتحملميکنند،مديرانچطور؟!
نگاهي به واکنش اهالي ورزش به توصيه وزير ورزش 

برایلذتبردنبازیمیکنم
کيليان امباپه، ستاره جوان پاری س��ن ژرمن که در اين فصل ۲۲ گل برای 
PSG به ثمر رسانده، تأکيد کرد که هدف اصلی او از فوتبال لذت بردن است: 
»برای کمک کردن به تيمم روز به روز در حال تلاش کردن هستم. می خواهم 
از بازی کردن لذت ببرم، چراکه فوتبال در اصل برای لذت بردن است. البته 
بايد اين را هم بگويم که از رکورد شکستن هم لذت می برم و انگيزه خاصی 

برايم ايجاد می کند.«

سولسشربايدفوراًسرمربیدائميونايتدشود
روزنامه انگليسی ديلی ميل گزارش داد که س��رالکس فرگوسن، سرمربی 
اسطوره ای باشگاه منچستريونايتد، خواسته است که اوله گونار سولسشر، 
سرمربی موقت يونايتد که سال ها به عنوان فوتباليست شاگرد او بوده، فوراً 
به عنوان سرمربی دائم تيم منصوب شود تا سکان هدايت شياطين سرخ را 
با خيال راحت به دس��ت بگيرد. از زمان منصوب شدن سولسشر به عنوان 
سرمربی موقت، فرگوسن که سابقه مربيگری او را دارد، بارها با اين مربی نروژی 

گفت وگو کرده و به طور منظم در تمرين های يونايتد حضور داشته است. 

نشست راهبردهای         بازتاب 
تروي��ج فرهن��گ 
فاطمی در ورزش با حضور س��ردار نقدی معاون 
فرهنگی اجتماعی سپاه پاس��داران، خليقی پور 
مس��ئول اس��بق ورزش بانوان کش��ور، الماسی 
نماينده مجلس شورای اسلامی،  اصلانی مسئول 
سازمان بسيج جامعه زنان، قهرمانان، پيشکسوتان 
و اساتيد ورزش کشور در باغ موزه دفاع مقدس 

برگزار شد.
سردار نقدي در اين نشس��ت با اشاره به اهميت 
الگو قرار گرفتن حضرت زهرا)س( از سوي بانوان 
ورزشکار گفت: »فرهنگ و تفکر ليبراليسم باعث 

شکست غرب خواهد ش��د. تفکرات غرب روز به 
روز باعث انزوای جس��می و روحی غربيان شده 
و در آينده ای نزديک ش��اهد تلفات آن خواهيم 
بود. ورزش بانوان در سطح بسيار خوبی پيگيری 
ش��ده و از قهرمانان و ورزش��کاران باحجاب در 
عرصه های بين المللی هميش��ه حمايت کرده و 

خواهيم کرد.«
همچنين خليقی پور، مسئول اسبق ورزش بانوان 
ارزش دادن به ورزش بانوان را لازمه توس��عه آن 
عنوان کرد و گفت: »می توان ب��ا ارزش دادن به 
ورزش بانوان همچون آيينه ای مشکلات اصلی 
در امر ورزش بانوان را ش��ناخت و آن را برطرف 

کرد. اخلاق اکس��ير نجات بخش جامعه است و 
برای پيش��رفت در جامعه بايد اخلاق اسلامی را 
ترويج دهيم. کسب حدود 900 مدال رنگارنگ 
در رش��ته های مختلف ورزش��ی پس از انقلاب 
نشانگر پيش��رفت ورزش بانوان به برکت انقلاب 
اسلامی است. در بحث اماکن ورزشی پيشرفت 
صددرصدی نسبت به قبل از انقلاب داشته ايم.«

خزعلی، رئي��س هيئت انديش��ه ورز بانوان در 
معاونت فرهنگي س��پاه هم گفت: »جامعه ما 
نه غربی و نه شرقی اس��ت، بلکه منبع آن قرآن 
و اسلام اس��ت. الگوی زنان جامعه ما حضرت 
زهرا)س( اس��ت. بايد زن��ان ارزش خ��ود را با 
ورزش کامل کنند  و نش��انگر قدرت در جامعه 
باش��ند. بايد توجه خاصی ب��ه ورزش همگانی 
شود، اکثر مش��کلات و عارضه های جسمی و 
کم کاری های جس��می زنان با ورزش همگانی 

هموار می شود.«

ترويجفرهنگفاطمي
لازمهتوسعهورزشبانوان
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کربلامیزبانذوبمقابلسعودیها
تلاش ها برای معرفی کربلای معلی به عنوان ميزبان يکی از تيم های ايرانی در 
ليگ قهرمانان به ثمر نشست. چند سالی است که تيم های فوتبال عربستان 
با نفوذی که در کنفدراسيون فوتبال آسيا دارند و با بهانه های واهی حاضر به 
 AFC رويارويی با تيم های کشورمان در ايران نمی شوند. اگرچه خود سران
بهتر از هر کسی می دانند زير سؤال بردن امنيت ايران مضحک ترين بهانه از 
سوی آل سعود و هم پيمانانش است، اما لابی های سياسی عربستان آنقدر 
قوی است که در آسيا کسی جرئت اعتراض به آنها را ندارد. بازی در زمين 
بی طرف بی عدالتی است که AFC آن را به فوتبال ما تحميل کرده است. 
اين بار اما مسئولان باشگاه ذوب آهن، ورزشگاه شهر کربلا را به عنوان زمين 
بی طرف انتخاب کرده اند و با پافشاری روی اين مسئله مقامات آسيايی نيز 
پيشنهاد ذوبی ها را پذيرفته اند. به اين ترتيب بازی برگشت ذوب آهن – النصر 
عربستان ۳1 ارديبهشت در شهر کربلا برگزار خواهد شد. ورزشگاه آل مکتوم 

دوبی نيز ميزبان بازی رفت دو تيم است.

نعمتيبهخداحافظيميانديشد
مشکلاتش به اوج رسيده، آن هم براي بانويي 
که افتخار ايران در المپيک و پارالمپيک است، 
اما حالا کار به جايي رسيده که مي گويد شايد 
به خداحافظي فکر کن��د. زهرا نعمتي، بانوي 

اول تيروکمان ايران اين روزها در 
بلاتکليفي محض بس��ر مي برد. 
او درخواست کرده که يک مربي 
واحد داشته باشد، چه در المپيک 
و چ��ه در پارالمپي��ک، اما هنوز 

نتيجه اي نگرفته و نمي داند 
چه کار بايد انجام دهد. 

خ��ودش مي گويد: 
»ش��رايط باثباتی 
ب��رای تمريناتم 
ط��ی  ن��دارم. 
ماه های گذش��ته 
اعض��ای  وقت��ی 
تيم های تيروکمان 
و پاراتيروکم��ان در 

جزيره کيش 
ي��ن  تمر
داش��تند، 
کن��ار  در 

آنها بودم. خ��ارج از اين اردوه��ا هم گزارش 
تمرينات و وضعيت خود را همزمان در اختيار 
س��رمربيان اين دو تيم ق��رار داده ام، اما اين 
ش��رايط اصلًا راضی کننده نيست. به من قول 
دادند که اين هفته جلس��ه مشترک لازم 
ميان مسئولان فدراس��يون تيروکمان 
و پارالمپي��ک برگزار ش��ود. اميدوارم 
از بلاتکليفی خارج ش��وم. نگرانی ها و 
نااميدی ها گاهی به حدی می رس��د 
که به فک��ر خداحافظ��ی و کنار 
گذاش��تن ورزش قهرمانی 
می افت��م. به هر ح��ال از 
ماه ها پي��ش تمريناتم 
را آغاز ک��ردم و پيگير 
تعيين تکليفم برای 
مربی ب��ودم، اما تا 
به امروز که دو ماه 
به مسابقات توزيع 
س��هميه المپيک و 
پارالمپي��ک باقی 
مان��ده، هنوز 
بلاتکلي��ف 

هستم.«

کارپیکانوسايپابهبازيسومکشیدهشد
دور دوم  بازي هاي         واليبال 
مرحله پلي آف ليگ 
برتر واليب��ال عصر ديروز برگزار ش��د و تيم هاي 
شهرداري ورامين، کاله مازندران و پيام مشهد با 
برتري مقابل حريفان راهي مرحله بعدي مسابقات 
شدند و کار تيم هاي پيکان و سايپا به بازي سوم 
کشيده شد. عصر ديروز در دربي تهران پيکان ۳ بر 
يک مقابل سايپا تن به شکست داد تا کار دو تيم به 
بازي سوم کشيده شود. پيکاني ها در حالي بازي 
ديروز را باختند که در بازي اول قاطعانه و با نتيجه 
۳ بر صفر پيروز شده بودند، اما ديروز کمتر نشاني 

از آن تيم مقتدر داش��تند و باختند. ش��هرداري 
ورامين در گنبد، شهرداري اين شهر را با حساب ۳ 
بر يک شکست داد. پيام مشهد در اين شهر فولاد 
سيرجان را با حساب ۳ بر يک برد و در نهايت ديدار 
تيم هاي کاله مازندران و خاتم اردکان با حساب ۳ 
بر يک به سود کاله به پايان رسيد. به اين ترتيب 
چهره سه تيم صعود کننده به مرحله بعد رقابت ها 
مشخص ش��د و تيم چهارم را نتيجه بازي سوم 
س��ايپا و پيکان که چهارش��نبه برگزار مي شود، 
معرفي مي کند. لازم به ذکر است ديدارهاي اين 
مرحله به صورت دو برد از سه مسابقه برگزار شد. 

       چهره

دردسربازشدنپنجرهقرمزها
 چند بازی نيم فصل دوم کافی بود تا ثابت 

 مرتضی فنونی زاده

پيشکسوت فوتبال

 
ش��ود باز ش��دن پنجره نقل و انتقالات، 
نه تنها سودی برای پرسپوليس نداشته که 
کار برانکو را س��خت تر هم کرده، چراکه 
نمی تواند بازيکنان نامی را روی نيمکت 
بنشاند. وقتی هم آنها را بازی می دهد بايد 
دردس��ر چالش تعويض ش��ان را به جان 
بخرد. مشکل مرد اول نيمکت پرسپوليس 
در زمان محروميت نداشتن بازيکن بود. 
مشکلی که او با مش��تی جوان کم سن و 
سال به خوبی از پس آن برآمد، اما حالا با باز شدن پنجره نقل و انتقالات 
در پايان محروميت، اگرچه دست برانکو در انتخاب نفرات با جذب چند 
بازيکن نامی باز است، اما کار او را به مراتب سخت تر از قبل شده، چراکه 
به وضوح شاهد آن هستيم که پرسپوليس نه تنها با مشکلاتی به مراتب 
بيشتر از قبل مواجه ش��ده که حتی ديگر زيبا هم بازی نمی کند. حال 
آنکه پيش از اين نه فقط در ليگ که در ليگ قهرمانان و برابر تيم های تا 
بن دندان مسلح هم با وجود دست خالی، تيم برانکو زيبا بازی می کرد و 
به نتايج قابل قبولی هم دست پيدا می کرد. در نيم فصل دوم اما با وجود 
جذب نفراتی چون شيری و ترابی بازی را به فولاد واگذار می کند و برابر 
نفتی های مسجدس��ليمان هم به تس��اوی رضايت می دهد تا فرصت 
صدرنشينی و امتيازهای مهمی را از دست بدهد، آن هم در شرايطی که 
بازی های تماشاگرپسندی را هم به نمايش نمی گذارد، با اين بهانه که 
بازيکنان هنوز به هماهنگی لازم نرسيده اند. اين بهانه اما توجيه خوبی 
نيست، وقتی قهرمانی از دست برود. در واقع برانکو امروز با چالشی به 
مراتب سخت تر از قبل رو به رو است. حالا بايد ديد پروفسور که تا پيش 
از اين همه آزمون های سخت را با پرس��پوليس به خوبی و با موفقيت 
پشت سر گذاشته، آيا می تواند اين مشکل را هم مديريت کند و سربلند 
از آزمون سختی که با آن دس��ت به گريبان اس��ت، بيرون آيد يا بايد 

حسرت باز شدن پنجره و پايان محروميت تيمش را بخورد. 

بلاتکليفی نيمکت تيم ملی ايران و نام های مختلف
ازبرانکوتامونتلاولورانبلان

کی روش که ايران را ترک کرد، بلافاصله س�کان هدايت تيم ملی 
کلمبيا را به دست گرفت، بدون آنکه زمانی را از دست بدهد. نيمکت 
تيم ملی ايران اما با وجود اينکه فدراسيون خوب می دانست بعد از 
جام ملت ها دستخوش تغييرات فنی می شود، همچنان خالی است.

اسم های زيادی به ميان می آيد، از برانکو که کی روش قبل از رفتنش مدام 
از او به عنوان تهديدی برای خود ياد می کرد و به زعم بس��ياری آلترناتيو 
سرمربی پرتغالی تيم ملی بود، گرفته تا مونتلا و بلان که از آنها به عنوان 
گزينه ها ی  نهايی ياد می شود و خيلی های ديگر که نام شان جسته و گريخته 
شنيده می شود. با اين حال فدراسيون نه تنها حرفی در خصوص تأييد يا رد 
گزينه های مطرح شده به زبان نمی آورد که در خصوص ايرانی يا خارجی 
بودن سرمربی بعدی تيم ملی هم سکوت اختيار کرده است. سکوتی که 

بدون شک نشان از نرسيدن به گزينه ای مناسب دارد.
    اختلافی که رد می شود

ترديد را می توان لابه لای کلمات آقايان فدراسيون نشين و حتی مسئولان 
وزارت ورزش که گفته می ش��ود اين روزها با رؤسای ساختمان خيابان 
سئول به شدت درگير هستند، ديد. داورزنی البته مثل هميشه سعی دارد با 
شوخی گرفتن سؤالات متعدد اصحاب رسانه همه چيز را وارونه نشان دهد: 
»وزارتخانه هيچ اختلاف و مشکلی با مهدی تاج ندارد و خود فدراسيون 
فوتبال در مورد مسائل داخلی اش تصميم می گيرد.« اما آنچه اين روزها 
ديده می شود با حرف های معاون وزير که همين چند هفته پيش با چمدانی 
پر از پول راهی امارات شده بود با هم نمی خواند و نشان از اختلاف نظر وزارت 
با فدراسيون فوتبال دارد. اختلاف نظری که می تواند به گزينه نشستن روی 
نيمکت تيم ملی مربوط باشد يا داستان بازنشسته هايی که گويی پرونده شان 

خيلی قبل تر برای تاج و دارودسته اش بسته شده بود.
اگرچه داورزنی تأکيد دارد که تصميم گيری در مورد س��رمربی تيم ملی 
فوتبال و برنامه هايی  که فدراسيون تنظيم می کند با خود فدراسيون فوتبال 
است و وزارت ورزش تنها يک نگاه کلی به برنامه فدراسيون فوتبال دارد و 
اين نگاه کلی در خصوص تمام فدراسيون هاست و مختص فوتبالی ها نيست 
و معتقد است که وزارت دخالتی در حوزه تصميم گيری موضوعات داخلی 
فدراسيون ها ندارد، اما  اختلاف نظر وزارت با فدراسيون فوتبال به خصوص 
در زمينه سرمربی تيم ملی چيز تازه ای نيس��ت و کی روش هم همواره از 
آن ياد می کرد، خصوصاً در جريان جام ملت های آسيا که به کرات به آن 
اشاره کرد. شايد به درازا کشيدن انتخاب سرمربی جديد هم ناشی از همين 

اختلافاتی باشد که طرفين سعی در کتمان آن دارند.
    هميشه پای برانکو در ميان است

با وجود تمام اين حاشيه ها و شايعات، اما همچنان می توان نام های جالب 
توجهی را شنيد که برانکو، سرمربی پرسپوليس مثل هميشه يک پای ثابت 
آن است. اگرچه تاج می گويد برانکو با پرس��پوليس قرارداد دارد و تأکيد 
می کند که فدراسيون هنوز هيچ نامی را تأييد نکرده، اما حرف های برانکو 
بعد از تساوی تيمش برابر نفت مسجدس��ليمان، احتمال بازگشت او به 
نيمکت تيم ملی را پررنگ تر از قبل کرده، چراکه برانکو برخلاف هميشه که 
تأکيد داشت با پرسپوليس قرارداد دارد، اين بار با دادن پاسخ مبهم »کسی 
از آينده خبر ندارد«، ابهام اين مس��ئله را بيش از پيش و نگرانی هواداران 
پرسپوليس را چند برابر کرده، خصوصاً که بسياری بر اين باورند که عرب 
در ازای گرفتن پس��ت مديريت باشگاه برای فس��خ قرارداد برانکو خيلی 
سختگيری نخواهد کرد و حالا درست بعد از مديرعامل شدن عرب است که 

حرف های برانکو متفاوت از هميشه و ابهام برانگيز است!
    مونتلا در حال بررسی پيشنهاد ايران

البته برانکو تنها گزينه مطرح شده برای نشستن روی نيمکت تيم ملی 
نيست و رسانه های ايتاليايی از پيشنهاد تيم   ملی فوتبال ايران به وينچنزو 
مونتلا خبر می دهند. س��رمربی ايتاليايی که تابس��تان س��ال ۲01۶ از 
سامپدوريا جدا شد و در ادامه حضور در ميلان و سويا را تجربه کرد و حالا 
به گزارش سايت های خبری ايتاليا در حال بررسی پيشنهاد فدراسيون 
فوتبال ايران است. پيشنهادی که گفته می شود سه ساله و به ارزش يک و 

نيم ميليون يورو و تا پايان جام جهانی ۲0۲۲ قطر است.
بازيگر جديد نيمکت تيم ملی بعد از مطرح شدن نام مونتلای ايتاليايی، مدافع 
بزرگ فرانسه در جام جهانی 98 است که سابقه هدايت بوردو، پاری سن ژرمن 
و تيم ملی فرانس��ه را در کارنامه دارد. لوران بلان که گفته می شود همانند 
مونتلا برنامه ها و شرايط کاری خود را در اختيار فدراسيون فوتبال ايران قرار 

داده تا طی 10 روز آينده در خصوص آن تصميم گيری شود.

دنيا حيدري


